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اخبارخبر

رئیس شورای شهر تهران :
خبری از نظر خانواده شهیدرئیسی 

برای موزه شدن خانه شان ندارم

رئیس شورای اسلامی شهر تهران با اشاره به 
این که تراموا یا اتوبوس های سه کابین بارگیری 
شده و به سمت تهران حرکت کرده است از 

ورود تراموا به پایتخت خبر داد.
از  پیش  چمران  مهدی  ایسنا،  گزارش  به 
آغاز دویست و هفتادمین جلسه علنی شورای 
اسلامی شهر تهران در جمع خبرنگاران و در 
در  گفت:  شورا  امروز  جلسه  دستور  تشریح 
جلسه امروز از دو نفر تهران پژوه به مناسبت 
روز و هفته تهران تقدیر به عمل خواهد آمد و 
در ادامه در بررسی دستور جلسه شورا موضوع 

کیوسک های شهر تهران مطرح خواهد شد.
وی ادامه داد: البته مصوبه ای در خصوص 
داشتیم،  شورا  قبلی  دوره های  در  کیوسک ها 
اما نیازمند اصلاحاتی بود به شکلی که به هیچ 
چرا  نشود،  اضافه  تهران  در  کیوسکی  عنوان 
که خیابان های ما دیگر ظرفیت این موضوع را 
ندارد. همچنین سالانه باید دو درصد از تعداد 
این کیوسک ها کاسته شود که اعتبار لازم برای 

این کار نیز دیده خواهد شد.
رئیس شورای اسلامی شهر تهران در ادامه 
شهر  شورای  امروز  جلسه  ادامه  در  گفت: 
ساماندهی سیستم اداری کمیسیون ماده پنج 
به شکلی که خود  قرار می گیرد  بررسی  مورد 
کمیسیون دارای سامانه شود تا کار به صورت 
کمیسیون  در  که  آنچه  همانند  نباشد  دستی 
اداره  همچنین  و  می شود  انجام   ۱۰۰ ماده 
آیین نامه  دارای  پنج  ماده  کمیسیون  داخلی 
شود. این آیین نامه در دست تهیه است تا به 
شورای عالی شهرسازی برای تایید ارسال شود، 
چرا که کمیسیون ماده پنج ذیل شورای عالی 

شهرسازی و معماری است.
شهر  شورای  جلسه  ادامه  در  گفت:  وی 
تهران نیز دو حسابرسی در صحن شورا مورد 

بررسی قرار می گیرد.
شهر  به  تراموا  ورود  خصوص  در  چمران 
تهران نیز اظهار کرد: ترامواها بارگیری شده و 
این ها  البته  تهران است؛  به  ارسال  در مسیر 
در  که  هستند  برقی  کابینه  سه  اتوبوس های 
ترامواها  به  شبیه  آن  صندلی های  و  تزیینات 
خصوص  این  در  خاصی  موضوع  و  هستند 
نشده  خریداری  اتوبوس ها  این  ندارد.  وجود 
است و موافق خرید آن هم نیستیم. به تهران 
پیگیری  را  آنها  ورود  بود  خوب  اگر  بیایند 

می کنیم وگرنه آنها را پس خواهیم داد.
وی درباره شاتل تاکسی نیز گفت: هنوز آن 
و  کمیته  باید  است  نیفتاده  راه  باید  که  طور 
کارگروهی برای این موضوع تشکیل دهیم که 
با  موضوع  این  و  کنند  ریزی  برنامه  آن  برای 
برنامه ریزی به ثمر برسد. البته ون نمی تواند 
تاکسی باشد مگر در جاهایی همانند فرودگاه 
که افراد بیشتر باشند و بتوان از آن استفاده 

کرد.
که  هم  سوریه  و  لبنان  در  افزود:  چمران 
در  می شود،  استفاده  ون  از  می شود  اعلام 
در  که  بردند  تاکسی  برای  را  ما  پراید  سوریه 
واقع بهترین تاکسی آنها شد چون کوچک بود 
آن  از  ون  به  نسبت  کمتری  مسافر  تعداد  و 
تعداد  استفاده کند. هنگامی که  می توانست 
سخت  هماهنگی  می شود  زیاد  مسافرین 
خواهد شد و سامانه ای را تنظیم کردند که باز 

هم این کار دشوار به نظر می رسد.
در  تهران  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
هنوز  گفت:  جدید  ترافیک  طرح  خصوص 
چیزی به شورا ارسال نشده و فکر می کنم در 

حال تنظیم طرح ترافیک جدید هستند.
چمران در پاسخ به سوالی در خصوص تبدیل 
خانه شهید رئیسی به موزه نیز اظهار کرد: خبر 
موافقت خانواده ایشان را ندارم و در حقیقت 
این سوالی است که در ذهن من وجود دارد که 
یا خیر؟، لذا هنوز  این کار هستند  آیا موافق 

خبر خاصی در این مورد اعلام نشده است. 

وزیر آموزش و پرورش اعلام کرد
تدوین آیین نامه جدید رتبه بندی 

معلمان

وزیر آموزش و پرورش با اشاره به تدوین آیین 
نامه جدید رتبه بندی معلمان بیان کرد: انتظار 
می رود پایش آیین نامه رتبه بندی قبلی و تدوین 
آیین نامه جدید با سرعت و دقت پیگیری شود.

به گزارش ایلنا، علیرضا کاظمی وزیر آموزش 
و پرورش در بیست و پنجمین جلسه شورای 
وزارت  محل  در  روزگذشته  عصر  که  معاونان 
آموزش و پرورش برگزار شد با اشاره به تدوین 
آیین نامه جدید رتبه بندی معلمان بیان کرد: 
انتظار می رود پایش آیین نامه رتبه بندی قبلی و 
تدوین آیین نامه جدید با سرعت و دقت پیگیری 

شود.
وی در ادامه بر استقرار رتبه بندی برای فاقدین 

و نو استخدامی ها تأکید کرد.
کاظمی به لایحه بودجه سال آینده اشاره کرد 
و گفت: در این مسیر باید همه نیازها به سرعت 
احصاء و حداقل ۵۰ درصد پاداش بازنشستگی 
فرهنگیان در سال جاری و سال آینده در بودجه 

گنجانده شود تا پرداختها به روز شود.
از  گزارشی  ارائه  با  پرورش  و  آموزش  وزیر 
دیدارهای اخیر و نشست شورای عالی به ریاست 
رییس جمهوری بیان کرد: در تمامی دیدارها و 
نشست ها تأکید کردم  که سیاست کلان ما در 
آموزش و پرورش ارتقای جایگاه نظام تعلیم و 

تربیت است و این ارتقاء به نقشه راه نیاز دارد.
وی در ادامه افزود: برای دومین بار در ۱۱ سال 
با  پرورش  و  آموزش  عالی  اخیر جلسه شورای 
حضور رییس جمهور برگزار شد و این رویکرد 
در  امر  این  و  است  داشته  خوبی  بازتاب های 
مسیر پیش رو منجر به رفع بسیاری از مسائل 

آموزش و پرورش خواهد شد. 
شورای  نشست  از  بعد  جلسه  خروجی  وی 
عالی آموزش و پرورش را مثبت ارزیابی کرد و 
جمهوری  رییس  نشست،  این  از  بعد  گفت: 
فضاهای  مشکل  که  کردند  آمادگی  اعلام 
آموزشی کشور را  بر اساس نیازمندی ها و طرح و 

برنامه های اعلامی؛ حل و فصل کنند.
کاظمی ادامه داد: باید مسائل و نیازمندیهای 
آموزش و پرورش را احصاء و سازماندهی کنیم 
تا با طراحی متقن و دقیق از سایر دستگاه ها و 

نهادها مطالبه کنیم.
در ادامه جلسه حسین صادقی، رییس مرکز 
روابط عمومی با ارائه گزارشی تصویری، بازتاب 
رسانه ای اخبار آموزش و پرورش را در دو هفته 
گذشته را تشریح کرد و بر  حضور اعضای شورای 
معاونان در استودیو نگاه برای تبیین برنامه ها و 

سیاست های هر معاونت تأکید کرد.
فکری  پرورش  کانون  رییس  علامتی،  حامد 
کودکان نیز با ارائه گزارشی از جشنواره کودکان و 
نوجوانان به تشریح اقدامات کانون پرورش فکری 

در جشنواره اخیر پرداخت.
به گزارش مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی 
ادامه  در  همچنین  پرورش،  و  آموزش  وزارت 
علیرضا کمریی، علی باقری و حجت الاسلام 
و  زرافشان  فرهادی،علی  علی  لطیفی،  علی 
پرورش  و  آموزش  کارگروه های  اعضای  دیگر  
حوزه های  در  شده  انجام  اقدامات  از  مواردی 
مختلف را تشریح و وزیر آموزش و پرورش نیز 
بر اساس گزارش های مطرح شده، دستوراتی 

صادر کرد.

نامگذاری یک معبر در پایتخت به 
نام شهید محمدهادی حاج رحیمی

جلسه  هفتادمین  و  دویست  با  همزمان 
شورای اسلامی شهر تهران، یک فوریت انتخاب 
یک معبر به نام سرلشگر شهید محمد هادی 
حاج رحیمی با حداکثر آراء موافق تصویب شد.
و  دویست  با  همزمان  ایلنا،  گزارش  به 
هفتادمین جلسه شورای اسلامی شهر تهران، 
یک فوریت انتخاب یک معبر برای نامگذاری 
به نام سرلشگر شهید محمدهادی حاج رحیمی 
بررسی شد و با حداکثر آراء موافق به تصویب 

رسید.
 ۱۳ در  حاج رحیمی  شهید  است  گفتنی 
به  اسرائیل  هوایی  حمله  در  امسال  فروردین 
به  دمشق  در  ایران  کنسولگری  ساختمان 

شهادت رسید.

 تا همین چند سال پیش، فروش های حضوری 
کارگاه های تولیدی کوچک و خانگی محدود می شد 
به جشنواره هایی که گاهی شهرداری یا دیگر نهادها 
در پارک ها برگزار می کردند که معمولا زیر چادر و 
چند  آن،  بهتر  شکل  در  حتی  یا  بودند  داربست 
جشنواره ای که در بوستان گفتگو در فضای زیباتر 
و محترمانه تر برای فروشنده و خریدار برگزار شد. اما 
این روزها همه چیز فرق کرده. چه بسا بهتر شده. به 
حرکت های دولتی که چندان امیدی نیست و معمولا 
شلختگی و بی نظمی از سر و روی برنامه ها می بارد. 
حتی مثلا در بخش پوشاک نمایشگاه قرآن هم که در 
مصلی تهران برگزار می شود معمولا نظم چشم نوازی 
دیده نمی شود. حالا شغل جدیدی ایجاد شده که 
شاید بتوان اسمش را گذاشت: برگزار کننده ایونت، 

یا مجری ایونت یا هر چیزی مشابه آن.
کار برگزارکنندگان ایونت چیست؟

به گزارش تابناک، کسانی که قدرت اجرایی مناسب 
دارند یا حتی تیم خوبی برای اجرا می توانند در اختیار 
داشته باشند، این شغل را متناسب با نیازهای جامعه 
ایجاد کرده اند. خانم ها  امروز تعریف و به عبارتی 
پیچ ها  آنها  هستند.  مجازی  فضای  اهل  خودشان 
آن  طریق  از  که  دارند  خوبی  معرفی  کانال های  یا 
به دیگر تولیدکنندگان خانگی یا کارگاه های کوچک 
اطلاع رسانی می کنند و سالنی را اجاره می کنند و میز 
لباس در اختیار فروشنده ها قرار می دهند  و رگال 
برگزار  روز  یا سه  را در طی دو  ایونتی  یا  برنامه  و 
می کنند. الان هر کدام از این برگزارکنندگان ایونت 
به یک ویژگی مشهورند. مثلا یکی شان مهارت خوبی 
در رزرو کردن سالن های خوب در مکان های معتبر 
و گران قیمت و مهم دارد، یکی شان شهرت زیادی 
در نوع پذیرایی و ارائه خدمات دارد، یکی شان خیلی 
خوب بلد است که تبلیغات بگیرد و اینفلوئنسرهای 
و  مشتری ها  حضور  میزان  تا  کند  دعوت  را  دیگر 
بازدیدکنندگان زیاد شود و... خلاصه، آنقدر تنوع 
در حال افزایش است که هر تولیدکننده می تواند 
متناسب با نیاز و البته جیب خودش، یکی از این 
برگزارکنندگان ایونت را انتخاب کند و محصولاتش را 

در برنامه او به فروش برساند.
فرصتی برای دیده شدن

و  است  بانوان  مخصوص  معمولا  ایونت ها  این 
گاهی هم اوقات حضور آقایان هم در آن آزاد است. 
به همین خاطر فضای امنی به حساب می آید که 
قشرهای مختلف خصوصا مذهبی ها هم به راحتی 
می توانند در آن حضور پیدا کنند. شرکت کنندگان 
در این ایونت ها معمولا در چند دسته اصلی فعالیت 
می کنند: خیاطی و طراحی لباس، روسری و شال، 
چادر، مانتو، عطر، وسایل سیسمونی، لباس کودک 
و نوجوان، شمع آرایی، هنرهای دستی مانند پتینه، 
تولید انواع کیف چرم و پارچه ای و... معمولا یکی دو 
میز طلا و نقره هم به چشم می خورد. و البته که هر 
هنر زیبای دیگری که یکی دو خانم در خانه هایشان 

مشغول تولید آن هستند.
این فروشنده ها معمولا خانم های توانمندی هستند 
که کسب و کار کوچکی برای خودشان در فضای 
دیدار  برای  فرصتی  حالا  و  راه انداخته اند  مجازی 
می شود  باعث  همین  و  دارند،  را  مشتریانشان  با 
که معمولا فضای ایونت ها سرحال و پرشور باشد. 
سلام و علیک های گرمی که از مسیر پیام های سرد 
باعث  و  می رسد،  صمیمی  دیدار  یک  به  موبایلی 
می شود، لبخند بر لب فروشنده و مشتری بیاورد. 
همین است که یکی از مشتریان یک ایونت پاییزه که 
خانمی سن و سال دار بود، می گفت: »بچه ها توی 
گوشی ام اینستا رو گذاشتن و منم یه برند روسری 

پیدا کردم که خیلی خوشم میاد از کارهاش. خانمی 
هم که روسری ها رو سرش می کنه خیلی خوشگله. 
محجبه هم هست. واقعا دلم می خواست بیام اینجا 
و هم خودش رو از نزدیک ببینم و هم ازش روسری 
بخرم. وقتی هم که اومدم اون خانم فروشنده دقیقا 
مثل پیجش خوش اخلاق و مهربون و خوشگل بود. 

جنس هاشون هم خیلی خوب بود.«
شلوغ شدن های ناگهانی

اگر برگزارکننده ایونت مهارت و بودجه کافی برای 
جذب اینفلوئنسرها داشته باشد، معمولا رونق ایونت 
بالا می رود. در واقع همه چیز برای این افراد درآمد 
محسوب می شود. احتمالا شما هم با دیدن چنین 
استوری هایی آشنا هستد: »سلام عزیزانم... امروز 
دارم می رم ایونت خانم فلانی.... از این ساعت تا 
فلان ساعت اونجا هستم. دوست دارم ببینمتون...« 
همان  در  ناگهان  تا  است  کافی  جملات  همین 
ساعت ها، متناسب با شهرت و اعتبار آن اینفلوئنسر 
از  بسیاری  هدیه های  و  شود  شلوغ  ایونت  فضای 
جانب فروشنده ها به او داده شود و بساط عکس و 
سلفی حسابی داغ شود. در هیاهوی حضور یکی از 
اینفلوئنسرها در ایونتی که در هتل هما برگزار شده 
بود، دو نفر از فروشنده ها که با هم رابطه خانوادگی 
به  هدیه  بسته  یک  آماده سازی  حال  در  داشتند، 
 .... مهمان ایونت بودند و می گفتند: »اگر  خانمِ 
در استوری ها و پستی که به خاطر امروز می ذاره، 
برامون  خیلی  کنه،  معرفی  هم  رو  ما  محصولات 
خوب می شه. تازه حتی اگر این کار رو هم نکنه، 
چون جنس لباسی که دوختیم خیلی خوبه، احتمالا 
بعدا خودش مشتری ما می شه و می تونیم باهاش 
همکاری داشته باشیم. ما جز ایونت دسترسی راحت 
و  رودررو  اینقدر  خصوصا  نداریم.  بهش  دیگه ای 

صمیمی.«

از ۷ تا ۲۰ میلیون برای یک میز
سالن های  در  که  بزرگی  ایونت های  در  معمولا 
خوب شهر یا تالار هتل ها برگزای می  شود، کالا و 
خدمات ضعیف پیدا نمی کنید. تهویه هوا و تمیزی 
سالن قابل قبول است. تولیدکننده ها مرتب و شیک 
هستند و جنس ها و کالاهایشان هم مرتب و شیک 
و حتی کمی گران است. یعنی ایونت هایی که در 
سالن های باکیفیت برگزار می شود، کالاهای خوب 
و باکیفیتی دارند. اگر شما تاکنون در این ایونت ها 
شرکت نکرده اید، نباید تصورتان این باشد که چون 
و  کوچک  کارگاه های  برای  ارائه شده  محصولات 
خانگی است، پس احتمالا ارزان است. نه. همه چیز 
قیمت نورم خودش را دارد. فقط آن شور و هیجان و 
فرصت دیدار است که این برنامه ها را جذاب می کند. 
خصوصا که این کارهای خانگی معمولا جایی برای 
عرضه محصولات خود ندارند. و این ایونت ها فرصت 
برای محک زدن خود و جذب مشتری های  خوبی 
جدید است. یکی از شرکت کنندگان در ایونتی که 
می گفت:  داشت،  آزادی حضور  پارسیان  هتل  در 
»من طراح و تولیدکننده لباس ها و وسایل مربوط به 
نوزادان هستم. ایده از خودم است و برای تهیه تک 
تک این لوازم ساعت های طولانی وقت گذاشته ام. 
بخشی از محصولاتم را در پیچی که دارم می فروشم 
و توی این ایونت ها معمولا مشتریان جدیدی هم پیدا 
می کنم که به مخاطبای پیجم اضافه می شن. اتفاق 
خوشحال کننده برای من اینجاست که دیگه یه سری 
از مشتری هام رو می شناسم. آنها هم از قبل پیگیری 
می کنند تا برای اطرافیان و دوستاشون در ایونت ها از 
من خریداری کنن. چون کارهای هنری من معمولا 

در مغازه ها وجود نداره.«  
که  خصوصی  ایونت های  این  برگزارکننده  اگر   
است،  مجازی  فضای  طریق  از  تبلیغشان  معمولا 

نظم  هم  معمولا  باشد،  داشته  زیادی  شهرت 
برنامه هایشان بیشتر است و هم مکان بهتری در نظر 
می گیرند و هم قیمتی که از تولیدکنندگان دریافت 
در  از شرکت کنندگان  یکی  است.  بیشتر  می کنند 
مقایسه اجاره میز و رگال در یک سال اخیر می گوید: 
»من مهر پارسال در ایونتی که در هتل هما برگزار 
شد، شرکت کردم، و آن موقع برای اجاره میز ۹ و 
نیم میلیون تومان برای ۲ روز پرداخت کردم. اما مهر 
امسال در هتل پارسیان آزادی مبلغ ۲۰میلیون تومان 
برای میز پرداخت کردم. در طول این دو سال، در 
چند ایونت دیگر هم شرکت کردم که قیمتی بین این 
دو داشتند. توی اکثر ایونت ها، هم پول میزم دراومد 
و هم سود خوبی داشتم. البته من برای این که قیمت 
باشه،  خوب  همچنان  اما  بیاد  پایین  اولیه ام  مواد 
خیلی توی بازار می گردم و وقت می گذارم. جنس هام 

رو هم با ضمانت صد در صدی می فروشم.«
ایونت که  این که برگزارکننده یک  حالا محاسبه 
بیش از صد میز و رگال در برنامه اش دارد، چقدر 
است، با شما. اما این جا هدفمان خرده گیری نیست. 
وقتی چادرهایی که در پارک ها می زنند نامرتب و بد 
است، افراد به شکل خصوصی باید دست به کار 
بکنند.  تا خودشان فکری به حال خودشان  شوند 
ایونت ها  از  راضی  چهره  با  مشتری ها  هم  معمولا 
خارج می شوند و فروشنده ها هم عموما راضی اند. 
البته گاهی شاید فروش شان کم هم بشود. با این 
حال، مهم این است که چرخه اقتصاد حتی در بخش 
خصوصی برای کارگاه های تولیدی کوچک نیز بچرخد 
و همه از این سفره بهره مند شوند. هیچ کس هم 
خریدار را مجبور به خرید نمی کند و انتخاب با او 
است. هرچند خریدارانی هستند که حضور در چنین 
ایونت هایی را کمتر می پسندند و دوست دارند که 

همچنان مشتری پر و پا قرص مغازه ها بمانند.

رییس دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی، از تهیه 
پیش نویس بهبود کیفیت و سلامت نان و ترویج آرد و نان کامل، 

خبر داد.
به گزارش مهر، محمد اسماعیل مطلق، بهبود کیفیت نان و ترویج 
آرد و نان کامل را از اولویت های بازه زمانی ۱۴۰۴ تا ۱۴۰۸ دانست و 
گفت: گزارش عملکرد دستگاه های اجرایی مختلف در موضوع این 
مصوبه پس از تصویب، هر شش ماه یکبار به دبیرخانه شورای عالی 

سلامت و امنیت غذایی ارائه می شود.
وی افزود: در پیشنهاد این مصوبه دستگاه های اجرایی مختلف از 
جمله وزارت جهاد کشاورزی، صمت، بهداشت، تعاون، اقتصاد، 
کشور، علوم و سازمان های برنامه و بودجه، صدا و سیما و استاندارد 
تکالیفی را بر عهده خواهند داشت که در مجموع ۳۵ تکلیف است.
رئیس دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی مهمترین 
تکالیف دستگاه های اجرایی را شامل کاهش تصدی گری دولت 
در خرید گندم، افزایش تولید آرد کامل، اصلاح اساسنامه توزیع 
آرد، ارائه تسهیلات به نانوایان در جهت به سازی ماشین آلات، 
تأمین مخمر مورد نیاز، گذراندن دوره های مهارتی و فنی، نظارت 

بر استانداردهای نان حجیم، تأمین محتواهای آموزشی مورد تأیید 
وزارت بهداشت برای مدارس و مراکز آموزش عالی، تولید و انتشار 
محصولات رسانه ای، پایش کارگروه های استانی و نیز فرهنگ سازی 

و آگاهی بخشی در مورد فواید نان کامل دانست.
پیشنهادی  این مصوبه  بهداشت در  تاکید کرد: وزارت  مطلق 
استاندارد  اجرای  بر  نظارت  که شامل  تکلیف خواهد داشت   ۱۱
اجباری نان به ویژه کاهش میزان نمک و افزودنی های غیرمجاز 
در نان، تعیین سبد مطلوب نان، آگاه سازی مصرف کنندگان 
نسبت به روش های درست بسته بندی، نگهداری و مصرف نان، 
بازرسان بهداشت محیط به تجهیزات سیار سنجش در  تجهیز 
محل، ارائه آموزش به بازرسان بهداشتی در زنجیره گندم، آرد 
تداوم  نان،  تولید  اعطای مجوز شناسه نظارت کارگاهی  نان،  و 
نظارت بر اجرای برنامه ملی غنی سازی آرد، اجرای رتبه بندی 
نان  مصرف  افزایش  برای  سازی  فرهنگ  نانوایی ها،  بهداشتی 
کامل، بررسی علمی اثرات مصرف نان کامل و اجرای ممنوعیت 
بکارگیری افراد فاقد کارت بهداشت در واحدهای تولید یا عرضه 

آرد و نان است.

فرصتی برای دیده شدن

»ایونت« ها دور همی تجاری- فرهنگی با سود سرشار!
گروه جامعه - چند سالی است شغل جدیدی ایجاد شده با نام برگزارکنندگان ایونت )!( کسانی که عرصه را برای فروش حضوری کارگاه های کوچک فراهم 

می کنند و درآمد بالایی از این راه به دست می آورند.

تهیه پیش نویس بهبود کیفیت و سلامت نانرییس دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی خبر داد

ایونت ها معمولا 
مخصوص 

بانوان است 
و گاهی هم 

اوقات حضور 
آقایان هم در 
آن آزاد است. 

به همین خاطر 
فضای امنی به 
حساب می آید 

که قشرهای 
مختلف خصوصا 

مذهبی ها 
هم به راحتی 
می توانند در 

آن حضور پیدا 
کنند

 رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان هواشناسی 
کشور گفت: در حال حاضر تقریبا ما دو سوم مهر را پشت سر گذاشته و 
بارش جدی هنوز در کشور نداشته ایم؛ البته بارش ها در نوار شمالی کشور بد 

نبوده اما در دیگر نقاط کشور بارش خاصی رخ نداده است.
به گزارش خبرآنلاین، رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی 
سازمان هواشناسی کشور از ادامه پاییز کم بارش در اغلب نقاط کشور خبر 

داد و گفت: وضعیت بارش ها برای تهران هم به همین روال است.
احد وظیفه، رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان 
هواشناسی کشور، در گفتگو با خبرآنلاین اظهار کرد: بر اساس پیش بینی های 
قبلی پاییز کم بارشی پیش رو داریم و دمای بالاتر از شرایط نرمال خواهد بود 

و این موضوع چیزی است که هم اکنون اتفاق افتاده است.
او افزود: در حال حاضر تقریبا ما دو سوم مهر را پشت سر گذاشته و بارش 
جدی هنوز در کشور نداشته ایم؛ البته بارش ها در نوار شمالی کشور بد نبوده 

اما در دیگر نقاط کشور بارش خاصی رخ نداده است.
اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان هواشناسی  رئیس مرکز ملی 
نقاط  برای  بارش  انتظار  کشور  فعلی  اقلیمی  در شرایط  یادآور شد:  کشور 
جنوبی نداریم اما حداقل باید در منطقه غرب کشور شاهد وقوع بارش های 

پاییزه باشیم و متاسفانه اینگونه نبوده است. 
این  اول زمستان  نیمه  و  پاییز  برای  ادامه گفت: پیش بینی ها  وظیفه در 
است که بارندگی ها کمتر از حد نرمال و دمای هوا هم بالاتر از حد نرمال 

باشد و تا اکنون در سال جدید آبی که قرار گرفته ایم، دمای هوا حدود ۱.۶ 
درجه بالاتر از حد نرمال بوده است.

 او تصریح کرد: سال گذشته شرایط دمایی گرم تر از نرمال داشتیم و امسال 
هم کم و بیش شرایطی شبیه پارسال پیش رو داریم و این یعنی دمای هوا 
تفاوت چندانی با سال گذشته ندارد؛ البته دریا است که پارسال هم هوای 
گرمی در اغلب نقاط کشور داشتیم اما شرایط دمای امسال با سال گذشته 
نباید مقایسه شود و این روند گرمایش طی چند دهه گذشته ادامه داشته 

است.
 رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان هواشناسی 
کشور، افزود: به صورت میانگین در هر دهه ۴ دهم درجه سلسیوس دمای 
هوای کشورمان افزایش داشته است و این نوسان استمرار دارد و  آنچه مهم 
است این روند دماست که هر ۲۵ سال یک درجه دمای کشور افزایش پیدا 

کرده است.
گفت:  و  پرداخت  کشور  در  بارش ها  وقوع  بیشترین  تشریح  به  وظیفه   
بیشترین و بالاترین حد بارش های پاییزی برای سواحل شمال شمال غرب 
و غرب کشور یعنی دامنه های زاگرس، استان کردستان، کرمانشاه و لرستان 
است و با رسیدن به زمستان، بارش ها به صورت نرمال به ارزهای جنوبی 
کشور مثل خوزستان، چهارمحال و بختیاری، کهگیلویه و بویراحمد و بوشهر 
جابجا  تابش خورشید  زاویه  که  همانطور  بهار،  اوایل  در  دوباره  و  می رسد 

می شود، سیستم های بارندگی نیز طی فصل ها جابجا می شوند. 

او تاکید کرد: هر فصلی برای خودش یک پیشینه دارد و پاییز معمولا شمال 
غرب تا غرب کشورمان و زاگرس مرکزی بیشترین بارندگی را دارد.

 رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان هواشناسی 
کشور، خاطرنشان کرد: پیش بینی ها برای وضعیت بارشی تهران نیز اینگونه 
و  پایتخت  انتظار  در  بارشی  کم  پاییز  کشور  نقاط  اغلب  مثل  که  است 
بارش ها کماکان مشابه بقیه نقاط کشور  شهروندان تهرانی بوده و شرایط 

است.
وظیفه افزود: همه تغییرات اقلیمی ماحصل دخالت انسان در کره زمین 
است و انسان با تولید گازهای گلخانه ای، غلظت این گازها مثل دی اکسید 

کربن، متان و غیره را در جو زمین به شدت افزایش داده است.
او گفت: هم اکنون غلظت co۲ در اتمسفر زمین به طور میانگین ۴۲۰ پی 
پی ام است و در حالی که قبل از عصر صنعتی شدن یعنی در دهه ۱۸۵۰ 
تا ۱۹۰۰ این عدد حدود ۲۷۰ واحد بوده و یکی از مهمترین عوامل گرمایش 

زمین ، همین تغییر غلظت گازهای آلاینده یا گازهای گلخانه ای است.
اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان هواشناسی  رئیس مرکز ملی 
کشور فعالیت های اکتشاف نفت، ایجاد چاه های نفت و گاز، دامداری ها و 
... است و پس از این عوامل سوخت های فسیلی مهمترین دلایل آزاد شدن 
به عنوان  آنچه که  بنابراین هر  گازها و مهمترین دلیل گرمایش هستند و 

گرمایش تغییر اقلیم یاد می کنیم، نتیجه رفتار انسان است.
 وظیفه تصریح کرد: درصد احتمال اینکه بر خلاف پیش بینی های بارشی 

کشور رخ بدهد ۱۰ تا ۲۰ درصد است، اما با توجه به پیش بینی های انجام شده 
احتمال قوی تر همین کم بارشی در اغلب نقاط کشور است و این به دلیل 

عدم قطعیت ها در شناخت و ماهیت سیستم های پیش بینی است.
او تاکید کرد: پیش بینی دقیق بارش ها امکان پذیر نیست و این مسئله در 
همه جای دنیا به این شکل است که به طور دقیق امکان انجام پیش بینی 

برای اقلیم و وضعیت آب و هوا وجود ندارد.

پیش بینی  از وضع آب و هوا در پاییز 1403
 پادشاه فصل ها پربارش یا گرم و خشک؟


